



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT JABATAN
PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

9 Disember 2021
4 Jamadilawal 1443H

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	<ul style="list-style-type: none">• Konsep baharu jual ikan
Berita Harian	<ul style="list-style-type: none">•
Harian Metro	<ul style="list-style-type: none">• Muara cetek nelayan susah
Kosmo !	<ul style="list-style-type: none">• Gadis tak geli ternak sejuta ikan keli
Sinar Harian	<ul style="list-style-type: none">•
The Star	<ul style="list-style-type: none">•
New Straits Time	<ul style="list-style-type: none">•
Nanyang Siang Pau	<ul style="list-style-type: none">•
Malaysia Gazette	<ul style="list-style-type: none">•
Harakah	<ul style="list-style-type: none">•
Malaysiakini	<ul style="list-style-type: none">•
Bernamea	<ul style="list-style-type: none">•
Borneo Post (KK)	<ul style="list-style-type: none">•
Guan Ming Daily	<ul style="list-style-type: none">•
Sabah Media	<ul style="list-style-type: none">•

JENIS AKHBAR

UTUSAN MALAYSIA	✓	KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI Sabah Media			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF				NEGATIF		NEUTRAL		3 2	9/12/2021

32

UTUSAN MALAYSIA
KHAMIS • 9 DISEMBER 2021

Dalam Negeri

Um M/S 32 9/12/2021
Konsep baharu jual ikan

Oleh MUHAMMAD SHAHIZAM TAZALI
utusannews@mediamulia.com.my

MELAKA: Konsep jualan ikan segar bersama beberapa pilihan lain seperti sotong, udang dan lala yang digabungkan menjadi satu set lengkap semakin menjadi pilihan pembeli di Gerai Ikan Pulau Gadong di Klebang Besar dekat sini.

Pemilik gerai, Ungku Mohd. Hadi Ungku Mohd. Noor, 37, berkata, dia mula menjual ikan secara set sejak Julai lalu dan pilihan ditawarkan berbeza mengikut bekalan ikan yang diterima daripada pembekal.

Katanya, ikan-ikan besar seperti tenggiri, merah dan jenahak akan digabungkan bersama ikan kecil antaranya pelaling atau kembang, sotong serta udang dan dijual pada harga berpatutan.

"Contohnya set ikan tenggiri bersama pelaling, udang dan sotong dijual pada harga RM35. Set paling mahal yang saya pernah jual adalah set ikan merah yang berharga RM55.

"Sambutan orang ramai sangat menggalakkan dan ada masanya tidak menang tangan

kerana permintaan melebihi apa yang saya tawarkan. Setakat ini saya mampu menjual 10 hingga 20 set ikan sehari.

"Kelebihan menjual secara set ialah saya tidak perlu menyimpan ikan yang tidak habis dijual. Kesegaran ikan yang dijual adalah keutamaan saya," katanya kepada *Utusan Malaysia* di sini semalam.

Tambah Ungku Mohd. Hadi, dia menggabungkan beberapa pilihan dalam satu set bagi memberi lebih idea kepada pelanggan tentang jenis masakan yang sesuai.

Menurutnya, ikan yang dijual secara set sering menjadi pilihan wanita berkerjaya kerana ia lebih mudah dan cepat.

"Ramai pelanggan saya dalam kalangan wanita yang bekerja. Ada pelanggan yang membeli sehingga lima set untuk rakan-rakan sekerja. Dari situ mereka akan bercerita dan tularikan mengenai kedai saya di media sosial.

"Sebab itu pelanggan saya tidak terhad dalam Melaka sahaja kerana ramai pelancong luar juga akan mendapatkan set ikan ini pada hujung minggu," katanya.



UNGKU Mohd. Hadi Ungku Mohd. Noor (kanan) bersama adiknya, Ungku Mohd. Hilmi menunjukkan set ikan tenggiri yang berharga RM35 di Gerai Ikan Pulau Gadong di Klebang Besar, Melaka. - UTUSAN/ MUHAMMAD SHAHIZAM TAZALI

JENIS AKHBAR

UTUSAN MALAYSIA	KOSMO!	THE STAR	NANYANG SIANG PAU	MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN	THE SUN	ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES	THE MALAY MAIL	PELBAGAI Sabah Media		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF		NEGATIF	NEUTRAL	12	9/12/2021

HM M15 12 9/12/2021
Muara cetek nelayan susah

Kota Bharu: Hampir 300 nelayan di Mukim Che Latif di sini, berhadapan kesukaran melabuhkan bot mereka dan masalah itu bertambah kritikal apabila muara sungai Teluk Buaya semakin cetek sejak kebelakangan ini.

Muara sungai Teluk Buaya menjadi laluan keluar masuk nelayan dari empat kampung iaitu Kampung Pantai Mek Mas, Kampung Pulau Keseng, Kampung Kedai Buloh serta Kampung Kuala Besar.

Malah, setiap kali tengkujuh jeti Teluk Buaya menjadi tempat penyimpanan bot disebabkan terlindung daripada ombak serta angin Monsun Timur Laut.

Nelayan, Norwi Mamat, 65, berkata, laluan sepanjang satu kilometer dari muara sungai sehingga ke tempat pelabuhan bot adalah lokasi terjejas teruk.

"Jika waktu air pasang tiada masalah, kapal bersaiz besar pun boleh lalu, tetapi apabila air surut kapal bersaiz sementara arus kembali pasang.

"Namun keadaan muara cetek semakin ketara sejak akhir-akhir ini sehingga terbentuk benteng pasir, sekali gus mendatangkan bahaya kepada bot nelayan.

"Malah ada nelayan kerugian ribuan ringgit selepas bilah kipas enjin bot rosak akibat ter-



NELAYAN di Mukim Che Latif menunjukkan muara sungai teluk buaya yang cetek dan menyukarkan bot keluar masuk.

langgar benteng berlumpur," katanya di Kampung Pantai Mek Mas, di sini, semalam.

Sementara, Ahli Lembaga Pengarah Persatuan Nelayan Kota Bharu, Saidi Mamat @ Ghani, 49, berkata, setiap kali tengkujuh, hampir 100 bot yang kebanyakan nelayan laut dalam dan memiliki bot kelas A tidak dapat masuk bagi menyimpan bot mereka akibat air cetek.

"Saya hantar surat memohon kebenaran Jabatan Pengairan dan Saliran (JPS) beberapa hari lalu untuk mendalamkan muara sungai bagi kemudahan kapal nelayan keluar masuk.

"Beberapa nelayan menghulurkan sumbangan untuk mendalamkan sungai dengan kos

hampir RM20,000 yang secara tidak langsung membantu selesaikan masalah sejak tiga tahun lalu.

"Saya harap masalah ini diselesaikan segera kerana kebanyakan nelayan tiada pendapatan tetap," katanya.

Penghulu Mukim Che Latif, Zinuddin Daud berkata, keadaan muara cetek bukan sahaja menyukarkan nelayan keluar masuk tetapi mendatangkan bahaya kepada bot nelayan.

"Penduduk di pesisir Sungai Kelantan turut terjejas apabila berlaku limpahan air sehingga memasuki penempatan mereka.

"Terdapat lebih 10 kampung di tepi sungai termasuk Kampung Pulau Kundor, Kampung Pantai Mek Mas dan Kampung Pulau Keseng yang dilanda banjir di apabila berlaku pertembungan air pasang besar dan hujan lebat," katanya.

Nelayan kumpul sumbangan RM20,000 untuk dalamkan sungai

JENIS AKHBAR

UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!	✓	THE STAR	NANYANG SIANG PAU	MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN	ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL	17	9/12/2021

Sudah terbiasa disengat keli, digigit lintah demi menyahut cabaran bapa

Kosmo M/S 17 9/12/2021

Gadis tak geli ternak sejuta ikan keli

Oleh MOHD. RIFAAT ABD. HAMID

KUALA NERANG - Seorang gadis yang merupakan graduan Universiti Malaysia Sarawak (Unimas) tidak kekok untuk mengusahakan kolam ternakan ikan keli di Kampung Tok Salam, Kubang Kenyeng di sini sejak tiga tahun lalu.

Menurut Nur Atikah Amran, 24, dia kini memernak kira-kira sejuta ekor ikan keli dalam lapan kolam di kawasan seluas kira-kira 2.5 hektar.

"Saya menceburi bidang ini bagi menyahut cabaran bapa, Amran Shamsuddin (50).

"Sebagai anak kampung, saya tidak kekok untuk turun ke dalam kolam ikan dan disengat ikan selain terpaksa 'bermain' lumpur serta berhadapan dengan lintah," katanya.

Kata pemegang Ijazah Sarjana Muda Gunaan dan Kreatif itu, dia gembira kerana akhirnya dapat mengusahakan lapan kolam ter-

nakan ikan.

"Empat kolam diusahakan bapa sebelum ini dan selepas saya ambil alih, sebanyak empat lagi kolam tambahan berjaya dibina," ujar anak kedua daripada lima beradik itu.

Ujarnya, dia memasarkan antara 600 hingga 700 kilogram ikan keli dengan harga RM4.20 sekilogram setiap hari di sekitar Kuala Nerang, Pokok Sena, Alor Setar, Jitra dan Kuala Ketil," katanya.

Tambahnya, dia pernah melalui pengalaman pahit apabila kolam ikan keli itu dilanda banjir.

"Saya kerugian hampir RM200,000 selepas ikan keli terlepas keluar ke tali air serta sawah berdekatan.

"Kejadian itu tidak mematahkan semangat saya meneruskan kerjaya sebagai penternak ikan keli, malah akan membina lima kolam lagi bagi menampung permintaan hasil ternakan itu yang semakin meningkat," katanya.



NUR ATIKAH menunjukkan sebahagian ikan keli yang dternaknya di Kampung Tok Salam, Kubang Kenyeng.